
Uchwała Prezydium Rządu
O większą jawność 

życia gromady

NIE możemy no to dłużej 
patrzeć - mówił na zebra 
niu podstawowej organiza 

cji partyjnej w Kiszlęowie, łan 
Kowolik. - Lipiński i jego zięć Ma
tysiak dewastują budynki, nie wy 
konują planowych dostaw, a Pre 
zydium GRN Miłogoszcz co roku 
umarza im dostawy.

Kowalik, zaproszony na otwar
te zebranie organizacji partyj
nej wypowiedział to, o czym od 
dawna mówili spółdzielcy i go
spodarujący indywidualnie chłooi 
w Kiszkowie. Prezydium GRN nie 
zasięgało — jak widać — chłop
skiej opinii w sprawie stosowa
nia ulg, jeżeli nieroby r kombina 
torzy korzystali z nich, w całej 
rozciągłości.

Jeszcze dobitniej świadczy o 
tym drugi przykład, zaczerpnięty 
również z działalności Gromadz
kiej Rady Narodowej w Miłogo- 
szczy. Trzeba było aż interwencji 
Rady Państwa, do której zwrócił 
się K. Macielag z Gąsek, aby 
Prezydium GRN umorzyło mu za
ległości w dostawie mleka i ziem 
niaków. Maciełąą znajdował się 
wówczas naorawdę w trudnej sy 
tuacji. Wiedzieli o tym dosko
nale chłopi w Gąskach. t

Czy tok dzieje się tylko w gro
madzie Miłonoszcz? Z cała pew
nością. nie. Wiele prezydiów gro 
madzkich rad nie pyta o zdanie 
szerokiego aktywu, wydaiac de
cyzje w kręgu ludzi „wtajemni
czonych".

A przecież nie może być tajem 
nicy przed gromada. Nie ma ta
kich spraw poetycznych i gospo
darczych w żvciu gromady, o któ 
rych nie powinni wiedzieć lej go
spodarze - pracujący chłopi.

Kogo ma się radzić gromadz
ka organizacja partyjna czy gro
madzka rada narodowa? Tych, 
którzy nailepiej znaia potrzeby 
i bolączki gromady — chłopskiego 
ogółu. „Wiedzą Sąsiedzi, iak kto 
siedzi"- mówi stare, modre przy 
słowo. I tak nic sio nie ukryie 
przed oczami gromady, A wszel
kie próby osłaniania „tajemnica" 
poczynań gromadzkiej rady naro
dowej przynoszą poważną szko
dę, nodrywcia w oczach chłopa 
zaufanie do ludowej władzy.

Komisja rozdzielcza przy GRN 
przydziela, powiedzmy, materiały 
budowlane. Jej obowiązkiem jest 
poinformować gromadę, za po
średnictwem radnych, czym kie
rowała się. wydając takie a nie 
inne decyzje. To samo dotyczy 
działalności wszystkich komisji 
radzieckich.

Radni GRN spotykają się ze 
swoimi wyborcami, uzasadniają 
przed nimi postanowienia rady 
i jej komisji. To jedna z metod 
utrzymania stałej więzi gromadz
kiej rady z mieszkańcami groma
dy. Drugą, niemniej ważną, jest 
zapraszanie chłopów na sesie 
rady. Trzeba przyznać, że nie 
wszędzie przestrzega się tych za
sad w codziennej praktyce.

Źle jest również, jeżeli organi
zacja partyjna w gromadzie od
gradza się od bezpartyjnych chło 
pów. Wprawdzie po III Plenum 
coraz częściej zaprasza się bez
partyjnych na otwarte zebrania 
organizacji partyjnej, ale wiej
skie organizacje partyjne nie na
uczyły się jeszcze radzić bezpar
tyjnych chłopów w każdej spra
wie życia gromady. A przecież 
każda taka sprawa jest w cen
trum jawnej opinii publicznej 
I nie wolno robić z niej tajemni- 
«r.

Tom, gdzie otwarcie I szczerze 
rozmawia się z chłopem I zasię
ga jego rady, rozwija się chłop
ska inicjatywa, utrwala zaufanie 
do partii I władzy,

w sprawie funduszów 
dla popierania twórczości 

plastycznej,
muzycznej i literackiej

WARSZAWA. Prezydium Rządu podjęło ostatnio 
uchwalę w sprawie funduszów dla popierania twór
czości plastycznej, muzycznej i literackiej.

Uchwała przewiduje, iż w I 
budżecie państwa, w części! 
dotyczącej Ministerstwa Kul 
tury i Sztuki, będzie wsta
wiana corocznie, począwszy 
od roku 1956. zwiększona 
dotacja na zakup dzieł sztu
ki oraz na stypendia twór
cze dla artystów-plastyków, 
kompozytorów i literatów. 
Na rok 1956 fundusz dla po
pierania twórczości, ustalono 
w wysokości 5 milionów zł.

Funduszami na popieranie 
twórczości literackiej dyspo

Przodujący 
ludzie

i NDRZET CHOMICZ mon 
ter -silnikowy z TOR w 
Słupsku, ma około 60 

lat. Mimo podeszłego wieku 
można qo postawić za przy
kład wielu młodym — nie 
każdy młody i wykwalifiko
wany monter wykonuje bo- 
wiem regularnie 240 proc, 
normy tak jak tow. Cho
micy.

Tow. Chomicz pracuje w 
TOR od początku istnienia 
w Słupsku teqo zakładu, tj. 
od 1946 roku i w ciągu teqo 
czasu sam wyszkolił 10 ro
botników na samodzielnych 
monterów.

Od 1951 r. 
przeszkolonych zostało 

1800 spółdzielców
TT 7 O.T. Ośrodek Szkolenia Kadr Spółdzielczości Pro- 
Vw dukcyjnej w Koszalinie, prowadzi systematyczne 

dokształcanie członków spółdzielń produkcyjnych na 
6-miesięcznych, 6-tygodniowych i 3-tygodniowych kur
sach.

Od 1951 roku przeszkolonych zostało w Ośrodku blisko 
1 800 osób -na 57 kursach. Przeszkolono m. in. około 900 
księgowych, 409 przewodniczących i 310 brygadzistów Po
lowych.

250 tys. widzów w Bałtyckim 
Teatrze Dramatycznym

MINIE niedługo dwa lata od inauguracyjnego występu 
Bałtyckiego Teatru Dramatycznego, który w pierw
szych dniach stycznia 1954 roku wystawił „Śluby 

panieńskie" — A. Fredry.
W ciągu dwuletniej działalności Teatr Bałtycki wysta

wił 11 premier. Największą popularnością cieszyły się 
sztuki: „Mąż i żona" — Fredry oraz „Żabusia" — Zapol-. 
sklej. Każdą z tych komedii oglądało około 34 tys. osób. 
Łącznie artyści Bałtyckiego Teatru Dramatycznego da
li 850 przedstawień, które obejrzało 250 tys. widzów.

W nadchodzącym roku 1956, będziemy oglądali na de
skach naszego teatru 8 dalszych premier.

<h>

nuje komisja powołana przez 
Prezydium Zarządu Głów
nego Związku Literatów Pol 
skich.

Udzielaniem zamówień na 
dzieła sztuki oraz przyzna
waniem stypendiów, zajmie 
się komisja powołana przez 
ministra kultury i sztuki 
spośród kandydatów’ przed
stawionych przez zarządy 
główne stowarzyszeń twór
czych.

Jak się dowiadujemy, do
tychczasowe środki, przezna 
czone w budżecie Minister
stwa Kultury i Sztuki na po 
pieranie twórczości artysty
cznej, okazały się niewystar 
czające. W szczególności 
twórczość plastyczna wyma
ga rozwoju zarówno monu
mentalnych form, jak i ma
larstwa sztalugowego, które 
obecnie nie mogą się w peł
ni rozwijać z powodu nie
dostatecznej ilości odpowied 
nich zamówień. W zakresie 
twórczości literackiej powo
łany przez uchwałę fundusz 
służyć będzie przede wszyst 
kim do ułatwienia prac wy
magających dłuższego czasu 
i do popierania w formie 
stypendiów, twórczości mło
dych. W zakresie muzyki 
fundusz stanowić będzie uzu' 
pełnienie dotychczasowych 
środków finansowych na po 
pieranie twórczości kompozy 
torskiej.

Rozliczenia
w spółdzielniach produkcyjnych

Powtarzają te same błędy
W dniu 22 bm. w RZS 

Warblewo, pcw. Sławno od
było się zebranie rozliczenie 
we. Aktyw powiatowy nie 
pomógł dostatecznie spół
dzielcom w przygotowaniu 
zebrania. Nie zapoznano np. 
członków spółdzielni z pla
nem gospodarczym, toteż 
zatwierdzanie go by|o w za 
sadzie tylko formalnością.

Na surowe potępienie za-

Zima w porcie praskim

Zima przerwała komunikację pasażerską 
i towarową na Wiśle. Barki, statki, lądzie 

• i przystanie przyholowano do portów warszaw
skich na Pradze i Czerniako„.e. W czasie 
zimy na statkach i barkach przeprowadzone 
będą bieżące remonty.

Na zdjęciu: w porcie praskim.

Krótkie wiadomości

»< ASZYNĘ, która w 
ol-ciągu S godzin bę

dzie mogła opakować 
przeszło 5 tys. stugra- 
mowych paczek herbat
ników. naklejać jedno
cześnie etykietki, budu
je 5-osobowa grupa no
watorów z zakładów 
przemysłu cukiernicze
go „Jutrzenka1' w Byd
goszczy. W ten sposób 
całkowicie zmechanizu
ją oni jedną z najbar
dziej pracochłonnych 
czynności w fabrykach 
produkujących pieczy
wo cukiernicze.

(Świątecznym u- 
•k-pominklem" dla 

wsi nazWall robotnicy 
Kujawskich Zakładów 
Maszyn Rolniczych 
pierwszych 5 sieczkarni 
nowego typu, przekaza
nych w przeddzień* 
świąt do spółdzielni 
produkcyjnych w pow. 
Szubin.

Nowe sieczkarnie mo
torowe ,,RS-6'* sa przy
stosowani do cięcia rot 
nych rodzajów pasz, jak 
słoma, zielonka Itp. Po
nieważ są one wyposa
żone w dmuchawę, któ
ra może transportować

O lepszy start w pięciolatce

Warsztatowcy POM Tychowo 
skrócą remonty o 10 dni

W warsztatach remonto
wych POM i PGR trwa obec 
nie wytężona praca przy re
montach maszyn i ciągni
ków. Od jakości i termino-

sługuje fakt, że w Warble- 
wie nie odbyło się ani jedno 
zebranie aktywu partyjne
go, poświęcone przygotowy
waniu rozliczeń. Mało tego, 
kandydatur na przewodni- 
cząceqo i członków zarządu 
w ogóle nie omawiano na ze 
braniu organizacji partyj
nej. Nie zadano sobie nawet 
trudu, żeby porozmawiać 
z ewentualnymi kandydata
mi.

Skutek był taki, że sam 
nowowybrany przewodni
czący zaprotestował przeciw 
ko wysunięciu jego kandy
datury, ponieważ nikt z nim 
nie rozmawiał poprzednio na 
ten temat.

Warto dodać, że wyboru 
przewodniczącego spółdziel
ni dokonano w tajnym gloso 
waniu niezgodnie ze statu
tem RZS.

W zebraniu brali m. in. 
udział kierownik PZR Sła
wno, tow. Stroik i dyrek
tor POM Sławno, tow. Pół
torak. Można więc chyba za 
pytać ich, po co przyjechali 
do Warblewa, czv tylko po 

to, żeby przysłuchiwać się 
obradom?

Ostatnio zamieściliśmy ob
szerny artykuł krytykujący 
ostro aktyw za spłyce
nie zebrania rozliczeniowe
go w RZS Zakrzewo w tym 
samym powiecie. Jak widać 
z przytoczonych faktów, te 
same skandaliczne błędy po 
wtórzono w Warblewle. O- 
czekujemy, że sprawą ze
brań rozliczeniowych i ich

przygotowaną paszę na 
wysokość do 8 metrów 
— sieczkarnie tego typu 
spotkały się z dużym 
uznaniem spółdzielców.

WE wsi Kamionka, 
pow. Wieluń, znaj
duje się zabytkowy 

dwór renesansowy z 
XVI wieku. Ten cieka
wy 1 cenny obiekt ar
chitektoniczny posiada 
tnury gotyckie, które 
świadczą o wcześniej
szym jeszcze jego po
chodzeniu, sięgającym 
XIV—XV stulecia.

Dworem zajęły się 
władze konserwator
skie. Przeprowadzono 
najpilniejsze roboty za
bezpieczające.

W WOJ. olsztyńskim 
pierwszego w tym 

miesiącu wilka zastrze
lono w lasach powiatu 
Nidzica. Strzelcem był 
leśniczy Zygfryd Mosz- 
ner, zamieszkały w Mo- 
czyskach.

Ogółem w ciągu roku 
bieżącego ubito w la
sach olsztyńskich 46 
wilków. Za zabite wilki 
myśliwi otrzymali tytu
łem nagród 36 500 zl.

Z przygotowań <lo dyskusji 
nad założeniami 
planu 5-letniego 

Zwiększenie produkcji 
będzie możliwe 

dzięki szerszej mechanizacji prac

wego zakończenia remon
tów w ogromnym stopniu za 
leży start naszego rolnictwa 
do walki o realizację zadań, 
nakreślonych w założeniach 
planu 5-letniego. Dlatego też 
załogi warsztatów starają 
się wykonać remonty jak, 
najlepiej i jak najszybciej. 
Wielką rolę w tej szlachet
nej rywalizacji odgrywa 
współzawodnictwo między 
poszczególnymi warsztatami 
oraz pracownikami, obejmu
jące coraz większą rzeszę 
naszych mechanizatorów.

Oto np. ostatnio załoga 
POM Tychowo podjęła zobo
wiązanie zakończenia remon 
tów zimowych do 15 marca, 
tj. skrócenie czasu ich trwa
nia o 10 dni. Ponadto wyko
na ona, wykorzystując za
oszczędzony czas, 1 agregat 
do rozruchu ciągników 
Zetor oraz prasę hydraulicz
ną do wtłaczania tulei. War
to przy tym dodać, że na każ

Wzrasta mechanizacja 
prac w lasach

W DNIU 21 grudnia, Ko 
Szaliński Okręg La
sów Państwowych w 

Szczecinku przekazał do uży 
tku Rejonów LP 20 nowych, 
wysokosprawnych pił me
chanicznych. Piły marki 
szwedzkiej „Be-Bo". ważą 
po 15 kg, a więc są bardzo 
lekkie i obsługiwane będą 
prjez jednego robotnika. 
Planowa wydajność jednej 
piły jest obliczona na ścię
cie 5 tys, m‘ drewna rocz
nie. Obecnie wskaźnik ścin
ki mechaniczne) z 50 proc, 
w roku bieżącym wzrośnie 
do 61 proc, w 1956 r.

Dzięki systematycznie roz 
wijające) się mechanizacji 
ścinki i przerzynki drewna 
w naszych lasach, wykona 
wstwo planów cięć nie napo 
tyka na przeszkody. Palącą 
natomiast jest sprawa wv-

Jan Nalan, dyrektor Fabryki Cukrów „Porno- 
rzanka" w Słupsku:

Przygotowania do dyskusji nad planem pię- 
cioletnim naszego zakładu są w toku. Powo- 
laliśmy już komisję główną, 4 komisje problem 
mowę i 5 komisji działowych, które majq obo. 
wiązek do dnia 30 grudnia br. opracować pro. 
jekt planu pięcioletniego naszego zakładu. 
Równocześnie w grupach partyjnych i związko
wych załoga dyskutuje nad uchwałą KC PZPR.

Jeżeli chodzi o perspektywy naszego zakła
du na rok 1956 - pierwszy rok przyszłego pla
nu pięcioletniego, to już w pierwszym i dru
gim kwartale przewidujemy zwiększenie pro
dukcji o 500 ton cukierków. Równocześnie 
w drugim, trzecim I czwartym kwartale bę
dziemy stopniowo rozszerzali asortyment. 
Zwiększenie produkcji będzie możliwe dzięki 

szerszej mechanizacji prac w 
karmelami, oraz częściowo w 
zawijalni, gdyż dotychczas za
wijanie wyrobów odbywa się u 
nas ręcznie. Kładziemy też du
ży nacisk na szkolenie we
wnątrzzakładowe robotników, Co 
poważnie wpłynie na wzrost 
wydajności pracy.

* * *
Edward Tomiakowski, dyrek

tor naczelny stoczni w Ustce:
W planie pięcioletnim nasze 

go zakładu przewidujemy prze
de wszystkim wprowadzenie 
usprawnień technicznych na 
wszystkich odcinkach produkcyj 
nych, gdyż głównie tą drogą 
możemy uzyskać większą wydaj 
ność p.racy, lepszą Jakość pro
dukcji, obniżyć koszty własne. 
Do najważniejszych usprawnień 
zaliczam zainstalowanie krawę 
dziarki do gięcia blach w bla
chami. Dotychczas wykonywa
no te prace ręcznie. W roku 
1956 będzie również wprowa
dzone malowanie produkowa
nych przez naszą stocznię Jed
nostek morskich systemem na
tryskowym zamiast jak dotąd 
prymitywnym pędzlem. Projektu
jemy także całkowite zmechani
zowanie robót w kuźni.

Modernizacja naszej stoczni 
przyczyni się do podniesienia 
jakości produkowanych u nas 
jednostek morskich l pozwołi 
przyspieszyć tempo prac.

(«. Ł>

wozu drewna z lasu, ponie
waż wywóz nie nadąża za 
ścinką.

(Jotem)

Str. 2 — Czwarty odcinek 
szkicu literackiego G. Ba- 
kłanowa, pt „Powikłana 
sprawa".

Str. 2 — Przedstawiciele 
Brytyjskiego Komitetu 
Obrońców Pokoju — o 
•wolm pobycie w Police.

Dokończenie, na 2

Dokończenie na str, 2



Delegacja polska 
na X sesje

Zgromadzenia Ogólnego
ONZ

powróciła do kraju
WARSZAWA. 25 bm. po

wróciła z Nowego Jorku do 
Warszawy delegacja polska 
na X sesję Zgromadzenia O- 
gólnego ONZ, z wicemini
strem spraw zagranicznych — 
Marianam Naszkowskim na czele. “

Powracającą delegację wi
tali: minister spraw zagranicz 
nych dr Stanisław Skrzeszew
ski, zastępca szefa Urzędu 
Rady Ministrów — wicemini
ster Stanisław Tołwi/.ski oraz 
wyżsi urzędnicy Ministerstwa 
SpWw Zagranicznych.

Powrót delegacji 
Zarządu Głównego ZMP

z Jugosławii
'' WARSZAWA. 24 bm. po
wróciła z Jugosławii do War
szawy delegacja Zarządu Głó 
wnego Związku Młodzieży 
Polskiej. Delegacja ZG ZMP 
przebywała w Jugosławii z re 
wizytą ńa zaproszenie Związ
ku Ludowej Młodzieży Jugo
sławii.

Powracającą delegację, któ 
rej przewodniczył sekretarz 
ZG ZMP — Jan Szydlak, na 
lotnisku Okęcie w Warszawie 
witali przedstawiciele Zarżą 
du Głównego ZMP z prze
wodniczącą ZG ZMP — Hele 
ną Jaworską na czele.

0 lepszy start w pięciolatce

dą wyremontowaną maszynę 
wydany zostanie list gwa
rancyjny, co zabezpieczy wy 
»oką jakość remontów.

Dla wykonania tych zobo
wiązań postanowiono całko
wicie zlikwidować opóźnie
nia oraz podnieść wydajność 
pracy o 10 proc.

W Tychowie podjęto rów
nież szereg cennych zobo
wiązań indywidualnych. Tak 
np. monter Jerzy Wożniak 
wyremontuje 11 slewników 
zbożowych o 10 dni przed 
terminem. Poza tym o 8 dni 
przed terminem naprawi 9 
opryskiwaczy, dodając przy 
tym do każdej maszyny wła
snoręcznie podpisany list,

„Zaproszeni przez Polski 
Komitet Obrońców Pokoju, 
mieliśmy możność spędzić 12 
dni w waszym kraju.

W tym krótkim czasie po
znaliśmy jak wspaniale roz
wiązujecie wielkie problemy 
odbudowy waszego pięknego 
kraju, zniszczonego przez 
wojnę.

Po tym, co widzieliśmy, 
nie mamy wątpliwości, że 
największym pragnieniem 
narodu polskiego jest kon-

Tysiące nowych maszyn 
dla PÓM-ów

WARSZAWA. O dalsze ty 
siące maszyn rolniczych pro 
dukcji krajowej 1 zagranicz
nej zwiększył się w tym ro
ku park maszynowy POM.

będący gwarancją jakości 
wykonanych prac.

Na szczególną uwagę 1 u- 
znanie zasługują zobowiąza
nia kierownika warsztatu 
Jana Ostrysza oraz monte
rów Kazimierza Ostrysza 1 
Radasiaka, którzy postano
wili wyszkolić, każdy w swo 
jej specjalności, po 1 pracow 
niku.

Nie pozostaje w tyle za 
Tychowem załoga warszta
tów zespołowych PGR w Do 
browie, która zobowiązała 
się zakończyć remonty zimo 
we o 25 dni przed terminem, 
tzn. wykonać je do dnia 20 
lutego. Również i tutaj każ
da maszyna otrzyma list 
gwarancyjny.

Ponadto warsztatowcy z 
Dobrowa, dzięki regeneracji 
części zamiennych, zaoszczę
dzą około 20 tys. zł. Załoga 
warsztatów z Dobrowa we
zwała do współzawodnic
twa wszystkich pracowni
ków warsztatów Zjednocze
nia PGR Połczyn-Zdrój.

tynuowanie wielkiego dzieła 
odbudowy w pokoju i przy
jaźni ze wszystkimi naroda
mi, w tym również z naro
dem brytyjskim.

Kontrast pomiędzy War
szawą, jaką zobaczyliśmy 1 
filmem, w którym pokaza
no nam jej całkowite spu
stoszenie, jest przykładem 
tego, czego już dokonaliście, 
przykładem dodającym otu
chy. Przykładami takimi są 
również Nowa Huta — no-

Ośrodki te otrzymały około 
3 500 ciągników i ponad 20 
tys. ftiaszyn towarzyszących.

Jak się przewiduje park 
maszynowy POM wzrośnie 
do końca roku jeszcze o kil
kaset maszyn rolniczych. 
Wzrost liczby maszyn po
zwolił POM-om wydatnie 
zwiększyć pomoc nie tylko 
dla spółdzielni produkcyj
nych, ale również dla chło
pów gospodarujących indy
widualnie.

Najwięcej ciągników, bo 
ok. 2 850 dostarczył POM 
„Ursus", zaś zakłady mecha 
niczne im. Stalina w Łabę
dach — ok. 140 ciągników 
KD-35. Pozostałe traktory, 
marki „Zetor" sprowadziliś
my z Czechosłowacji.

Wśród dostarczonych POM 
maszyn towarzyszących jest 
m. in. blisko 2 tys. pługów 
ciągnikowych przyczepnych, 
ok. 600 pługów zawieszanych 
do „Zetorów", w tym pewna 
ilość pługów pięcloskibo- 
wych, produkowanych przez 
zakłady „Unia" w Grudzią
dzu. Ośrodki maszynowe o- 
trzymały poza tym ok. 1 600 
kultywatorów KP-3 i KLZ-1. 
jak również wiele nowych 
kosiarek i snopowiązałek 
ciągnikowych.

woczesny ośrodek przemy
słowy i osiedle zbudowane 
na niezamieszkałym terenie 
w ciągu pięciu lat, a także 
dziecięce sanatorium w Rab 
ce, które- odwiedziliśmy.

Wszędzie spotykaliśmy się 
z serdeczną przyjaźnią i go
ścinnością.

Wracamy do kraju pełni 
zapału dli dalszego krzewie
nia pokoju i przyjaźni bry- 
tyjsko-polskiej.

DZĘKUJEMY WAM — 
PRZYJACIELE!

Wypoczynek ludzi pracy 
w projektach planu 5-Ielniego 

(Wywiad z dyr. FWP M. Domagnłn)
’ Ponieważ setki tysięcy robotników, pracowników biur, 
instytucji i urzędów interesują się rozwojem funduszów 
wczasów pracowniczych w planie 5-letnim, przedstawi
ciel PAP zwrócił się do dyrektora naczelnego FWP — 
Mieczysława Domagały o informacje na ten temat.
— Projekt planu 5-letnie- 

go FWP — mówi dyr. Do
magała — przewiduje znacz
ne zwiększenie liczby wcza
sowiczów, zwłaszcza na tych 
rodzajach wczasów, które 
cieszą się większą popular
nością. Tak np. na wczasach 
dla matki 1 dziecka w roku 
1960 będzie wypoczywało o 
ponad 84 proc, osób więcej 
niż w br.

Wzrost miejsc uzyskamy 
przede wszystkim drogą re
montów budynków dotych
czas nie eksploatowanych 
oraz dzięki budowie nowych 
domów wypoczynkowych. 
Przewiduje się m. in. budo
wę nowych domów w atrak
cyjnych miejscowościach 
wczasowych i leczniczych. 
M. in. w Mikuszowicach po
wstanie budynek na 100 
miejsc, w Busku — na 250 
miejsc, w Ciechocinku — na 
300 miejsc oraz w Zakopa
nem i Krynicy — 3 budynki 
ogółem na 900 miejsc.

Niezależnie od inwestycji, 
o jakich już wspominałem — 
w planie 5-letnim przewidu
jemy rozbudowę 1 budowę 
urządzeń kulturalno-rozryw- 
kowych, a więc świetlic, sal 
imprezowych, boisk, base
nów itp- Założenia planu 
przewidują również rozbu
dowę 1 budowę sal jadal-

Na ukończeniu 
znajdują się przygotowania 

do utworzenia 2-5 nowych powiatów
WARSZAWA. 1 stycznia 

1956, a więc już za kilka dni, 
utworzonych zostanie 26 no
wych powiatów. Siedzibami 
powiatowych rad narodowych 
staną się w związku z tym 
w woj. warszawskim: Łosice, 
Ryki, Wyszków i Żuromin, w 
woj. rzeszowskim: Leżajsk, 
i Ropczyce, w woj. kieleckim 
— Białobrzegi, Chmielnik, Ka
zimierza Wielka, Lipsko i 
Przysucha, w woj. białostoc
kim — Dąbrowa i Sejny, w 
woj. bydgoskim Gołubie — 
Dobrzyń oraz Radziejów itd.

Utworzenie nowych powia
tów ma na celu usunięcie 
istniejących jeszcze niedoma
gać podziału administracyjne 
go i takie rozmieszczenie tere 
nowych organów władzy ludo 
wej, aby jeszcze bardziej zbli 
żyć je do ludności i umożli
wić nawiązanie bezpośredniej 
więzi z mieszkańcami gro
mad.

nych 1 kuchni. Przepusto
wość nowych sal jadalnych 
obliczona będzie na 400—600 
Osób. Będą one budowane 
w miejscowościach o dużym 
skupieniu domów wczaso* 
wych, jak np. w Międzyzdro
jach, czy Polanicy. Wyda
wanie posiłków w tych — 
jak my to nazywamy — kom 
binatach gastronomicznych 
odbywać się będzie przez 17 
godzin na dobę, a potrawy 
wczasowicze będą mogli o- 
trzymywać do wyboru — z 
karty. Przy tym systemie 
możliwe będzie zastosowa
nie pełnej mechanizacji pra
cy w kuchniach i garmażer
niach, zmniejszenie marno
trawstwa surowca, obniżenie 
kosztów własnych oraz — i 
to jest najważniejsze — dal
sze podniesienie jakości wy
żywienia.

Duży nacisk — kończy dy
rektor Dmagała — położymy 
na szkolenie personelu. Szko 
lenie to prowadzone będzie 
w oparciu o materiały wy
pracowane przez biuro stu
diów FWP w kilku domach 
wzorcowych. Wychodzimy 
bowiem z założenia, że jedy
ną gwarancją zapewnienia 
przez FWP jak najlepszego 
wypoczynku ludziom pracy 
jest właściwe zrozumienie 
przez nasz personel swoich 
zadań.

Ojciec i 4 synów 
złowili 

dwa pociągi ryb
GDYNIA. Rodzina Kref

tów, to przodujący ludzie w 
rybołówstwie morskim. Nie 
wiele jest takich rodzin 
wśród rybaków morskich, 
żeby ojciec — rybak oraz 
czterech synów było przodu 
jącymi szyprami na super- 
kutrach. Wszyscy Kreftowie 
pracują w jednym przedsię 
biorstwie „Arka" w Gdyni.

„Głowa rodziny" 59-letnl 
Augustyn Kreft na superku 
trze „Gdy-234" i jego syno
wie Edward Kreft na „Gdy- 
207", Henryk Kreft na „Gdy 
194", Franciszek Kreft na 
„Gdy-231" i II Augustyn Kreft 
na „Gdy-205" złowili w br. 
1 765 ton ryb. Stanowi to wy 
konanie ich tegorocznego 
planu połowów w 140 proc. 
O wielkości złowionej masy 
ryb świadczy fakt, że na 
przewiezienie ich trzeba by
ło dw,óch dużych pociągów 
towarowych.

przygotowywaniem zajmie sie 
komitet powiatowy i zatrosz 
czy się, aby dotychczasowe 
błędy w przyszłości nie po
wtarzały się.

Bardziej 
aktywizować 
spółdzielców

Wiele spółdzielń produkcyj 
nych powiatu świdwińskiego 
przygotowało już bilanse. W 
chwili obecnej w gospodarst
wach tych po raz drugi, 
wspólnie z zarządami, dysku 
towane są plany finansowo- 
gospodarcze. Pozwoli to na u- 
niknięcie takich dziwolągów, 
jakie zdarzyły się np. w RZS 
Rzepczyna, gdzie według pla 
nu opracowanego przy biur
kach, bez udziału spółdziel
ców, nawożenie obornikiem 
poszczególnych pól wypada
ło co 9 lat.

Przygotowaniom do rozli
czeń szczególnie wiele wysił
ku poświęca aktyw powiato
wy. Warto jednak, aby do 
pracy politycznej więcej 
wciągać aktyw spółdzielczy. 
Oto np. w RZS Półchleb, to
warzysze z powiatu rozma
wiali niejednokrotnie z 2 o- 
sledleńcaini w tej wsi, którzy 
zgłosili chęć przystąpienia do 
spółdzielni. Z chłopami tymi 
nlL rozmawiał jednak nikt ze 
spółdzielni, mimo że jest tam 
8-osobowa oM«alzac'ft partvj

Jeśliby Iwaszkow wniósł prze
ciwko Korzeniowi oskarżenie poli
tyczne albo karne, wtedy można by 
go było pociągnąć do odpowiedzial
ności. On jednak takiego oskarżenia 
nie wnosił. Skarżył się tylko na przy 
kład na kumoterstwo. Czy wy uwa
żacie za kumoterstwo zwolnienie z 
pracy nieodpowiedniego człowieka 1 
wyznaczenie na jego miejsce swoje
go krewnego?

Dobrze. On jest innego zdania. 
Znajdą się jednak tacy ludzie, któ
rzy poprą jego zdanie. Wkrótce po
jawiła się w fabryce nowa komisja, 
tym razem badająca sprawę w pła
szczyźnie związkowej. I znów do
kładna ocena i wyniki: „Prawdzi
wość faktów nie została potwier
dzona".

Większość ludzi stroni od jakich
kolwiek plotek 1 sporów. I jeśli 
by kiedyś pojawił się wśród nich 
intrygant, wszyscy starają się go o- 
minąć, tak jak to się omija kałużę. 
Ktoś z Inspektorów w cztery oczy, 
po przyjacielsku, radził Korzeniowi: 
„Wystaw ty mu, Wasili Mikołajewi- 
czu, dobrą opinie 1 wypędź na czte
ry wiatry. Nie będzie już więcej ani 
tobje, arii nam psuł nerwów. Powi
nieneś wiedzieć, że nawet parszywy 
kot potrafi napaskudzić". Był bar
dzo zdziwiony ów inspektor, kiedy 
go Korzeń wyprosił z gabinetu.

Zaczęli przyjeżdżać ludzie z ob
wodu i z centralnych władz. Cl nie 
znali strony zakulisowej sprawy. 
Na twarzach Ich można było wyczy
tać: „Nawet nie starajcie się narzu
cać nam swego zdania. Wszystkich 
wysłuchamy i wszystko sami spraw
dzimy". I zaraz wzywali pracowni
ków i zapytywali:

G. BAKŁANOW IV
Powikłana sprawa

(szkic)
— Przypominacie sobie, że takie

go to a takiego dnia miał miejsce 
dany fakt? — Albo: — Jakie fakty 
nazwalibyście wy, jako komunista, 
hamowaniem krytyki?

Wzywano — jak zwykle — do ko
mitetu partii (partkom). Jeżeli był 
obecny przy tym Cziwilichin, sie
dział on z posępnym obliczem, chcąc 
przez to pokazać, że nie chce wy
wierać żadnego wpływu na bieg 
sprawy.

I tak długo trwały badania, szły 
różne plotki po fabryce. Większość 
ludzi uznała, że autorem ich jest 
Iwaszkow, niektórzy zaś ostrożnie 
zauważali, że to możliwe chociaż 
nikt tego na pewno nie wie, i przy 
tym coś się ujawniało w sprawie 
autorstwa plotek. Jeżeli komisje 
jeżdżą, to znaczy, że czegoś szu
kają. W fabryce Korzeń cieszył 
się sympatią, wszyscy okazywali 
mu współczucie, jak człowiekowi, 
którego spotkało jakieś nieszczę
ście. Kiedy Korzeń kroczył przez 
fabrykę, wszędzie spotykały go 
współczujące oczy robotników. Jed
nakże on tego umyślnie nie chciał 
zauważyć. Zdawało mu ^lę, że 
gdyby zauważył, tym samym przy
znałby się niejako do tej całej 
obraźliwej historii I jakże tu

z tym wszystkim walczyć? W mnie
maniu jego, on, jako nie ponoszący 
żadnej winy, nie miał potrzeby, 
aby się gdziekolwiek tłumaczyć, po
dobnie zresztą jak 1 ktoś zdrowy 
nie ma potrzeby udania się na po
liklinikę, po to tylko, by tam prze
konywać lekarzy, że jest zdrów. 
Rozmawiając z ludźmi, Korzeń pa
trzył im prosto w oczy. Nie zna on 
bowiem żadnych intryg, i znać Ich 
nie chce. Tylko komisjom przedsta
wił wszystko, mając na uwadze 
państwowe pieniądze.

W gabinecie Korzenia wywiązała 
się dyskusja z pracownikiem Gław- 
ka, który przyjechał tu w zwią
zku z kolejnymi wyjaśnienia
mi Iwaszkowa. Człowiek ten w 
drugim tygodniu pobytu dokładnie 
ujawnił rzekomo niepotrzebne zapa 
sy surowca i materiałów. W istocie 
były w fabryce jakieś tam nad
wyżki. Nadwyżki te powstały 
w związku z przejściem na no
wy system produkcji. W tej 
chwili jednak surowce zaczę- 
częły już odpływać do produkcji. 
Pracownik Gławka przyszedł do 
Korzenia ustalić ściśle niektóre 
dane. Był to człowiek akuratny, 
o chłodnym spojrzeniu. Nosił na
zwisko Anciferow. Korzeń rzucił 
mu pytanie:

— Czy przyjechaliście tu mięk
kim wagonem?

. Anciferow wzruszył ramionami:
— Jeśli was to interesuje, to 

miękkim. Ja tylko nie bardzo ro
zumiem, jaki to może mieć zwią
zek...

— Bardzo prosty. — Korzeń wziął 
do ręki papier. Od Moskwy do nas 
bilet na miękki wagon kosztuje 
dwieście osiemdziesiąt trzy ruble, 
a zatem w obie strony — pięćset 
sześćdziesiąt sześć. Noclegi — po 
piętnaście rubli sześćdziesiąt, a die
ty po dwadzieścia sześć rubli. A o- 
prócz tego wy otrzymujecie za te 
dwa tygodnie uposażenie, które za
pewne wynosi nie mniej, niż dwa 
tysiące dwieście. Ogółem wszystko 
to wyniesie tysiąc siedemset czter
dzieści osiem rubli.

Anciferow siedział zwrócony bo
kiem do stołu, przechylił głowę 
i z lodowatą żądzą wiedzy przysłu
chiwał się arytmetycznym wywo
dom tego silnego, z głową ogoloną, 
człowieka.

— Zatem tysiąc siedemset pięć
dziesiąt rubli kosztuje państwo roz
patrzenie przez was zażalenia, w 
którym to celu tu przyjechaliście. 
A jak jeszcze posiedzicie — cyfra 
ta przekroczy dwa tysiące. Było 
już tu do waszego przyjazdu jede
naście dochodzeń w tej sprawie. 
Przyjeżdżano grupami i w pojedyn
kę. I pomyśleć, Ile to kosztuje pań
stwo jeden tylko intrygant? A jesz
cze nie uwzględniłem tego, ile to 
cennego dla produkcji czasu stra
cono wskutek działania komisji.

C. d. n.

Dokończenie ze ?tr. 1

»Po tym, co widzieliśmy nie mamy wątpliwości, 
że największym pragnieniem narodu polskiego 
jest kontynuowanie dzieła odbudowy w pokoju 
i przyjaźni ze wszystkimi narodami«

Przedstawiciele Brytyjskiego 
Komitetu Obrońców Pokoju - 
o swym pobycie w Polsce

WARSZAWA. Po 12-dniowym pobycie w Polsce wyje
chała do Anglii delegacja Brytyjskiego Komitetu Obroń
ców Pokoju. Podczas swego pobytu w naszym kraju de
legaci zwiedzili Warszawę, Kraków, Nową Hutę, Oświę
cim, Rabkę i Zakopane, zapoznając się z -działalnością 
i urządzeniami ośrodków kulturalnych, szpitali, sanato
riów i Innych instytucji socjalnych oraz odbyli szereg 
spotkań z przedstawicielami społeczeństwa. Przed wyjaz
dem dclecacia złożvła na^tenuiane oświadczenie:

Dokończenie ze str. 1

Rozliczenia 
w spółdzielniach 

produkcyjnych



UWAGA SŁUCHACZE 
WUM-L

W dniu 27 bm. odbędą 
się następujące zajęcia dla 
słuchaczy I roku.

Od godz. 15—19 semi
narium z historii pol
skiego ruchu robotniczego 
„SDKPiL — rewolucyjna 
partia polskiego prolctaria 
tu“.

W dniu 28 bm. odbędą 
się zajęcia dla słuchaczy 
II roku.

Od godz. 15—17 — semi
narium z ekonomii poiitycz 
nej socjalizmu — „Podsta
wowe prawo ekonomiczne 
socjalizmu".

Od godz. 17—19 — wy
kład na temat „Kategorie 
materializmu dlalektyczne-

„Nowa Huta'* — Czerwona 
oberża.

Seanse o godz. 1S, 18 1 20,1-5.
„Młoda Gwardia'* — Rokosso- 

wo — Torpedowiec „Nieugięty".
Seanse o godz. 17 i 19. 
WDK — Zaczarowany rower, 
Seanse o godz. 17.30 1 19.30.
Uwaga! Repertuar kin po

dajemy według komunikatu 
Okręgowego Zarządu Kin.

ODLEWNIA ŻELIWA K.Z.D.R.
Warsztat Szkoleniowo-Produkcyjny w Słupsku 

ul. Gdańska Nr 6, tel. 25-87 
zawiadamia, 

że przyjmuje zamówienia 
na różne odlewy 

> żeliwne na I-szy kwartał 1956 r.
Informacji udziela Biuro Odlewni od godz. 7-eJ do 15-ej 

w soboty do godz. 13-tej. K-498-1

POWIATOWA 
WIELOBRANŻOWA SPÓŁDZIELNIA PRACY 

USŁUG RZEMIEŚLNICZYCH W KOSZALINIE 
zawiadamia, że z dniem 14 grudnia 1955 roku 

został uruchomiony
Punkt Usługowy przy ul. Grunwaldzkiej 23 

r ' 
naprawy instrumentów muzycznych wszelkiego rodzaju. 
Ponadto dokonuje się strojenia organów, pianin, akor
deonów 1 harmonii dla potrzeb miejscowych i zamiej
scowych. K—501-0

POMOCNICZA SPÓŁDZIELNIA RZEMIEŚLNICZA
USŁUG BUDOWLANYCH W SŁUPSKU, ul. ZAMKOWA 2 

zawiadamia,
że z dniem 1 grudnia 1955 r.

rozpoczęła ponownie swoją działalność w zakresie usług:
1. remontowo konserwacyjnych,
2. przemysłowych,
3. artykułów zaopatrzeniowo-lnwestycyjnych:

a) na rzecz indywidualnych rzemieślników bez ża
dnych Ograniczeń,

b) na rzecz instytucji i przedsiębiorstw (drobne re
monty — do wartości 10 000 zł.).

Wykonujemy usługi:
murarskie, betonowe, ciesielskie, elektro-instalacyjne, 
elektro-mechaniczne, ślusarskie, kowalskie, dekarskie, 
hydrauliczne, zduńskie, blacharskie, stolarskie, malar
skie i naprawa kotłów wysoko-prężnych (spawanie).

K—487-0

W Domu Harcerza trwają przygotowania
do choinki noworocznej

W Domu Harcerza rozlega 
ją sie wesołe dźwięki akorde 
onu. To ćwiczy zespól akorde 
onislów — przygotowujący 
się do występów w czasie 
tradycyjne! choinki noworocz 
nej.

W „królestwie" druhów pa 
nuje świąteczny nastrój. Hol, 
sala sportowa, a częściowo i 
świetlica, mienią sie różnoko
lorową dekoracją. Młodzi har 
cerze wykonali ja sami. Nic 
więc dziwnego, że są z tego 
dumni. Nie mogliśmy nieste
ty porozmawiać z młodymi 
harcerzami o ich przygolowa 
niach do imprezy noworocz
nej, gdyż poza ćwiczącym ze
społem akordeonistów nie za
staliśmy w Domu Harcerza 
prawie nikogo. Nic dziwnego. 
Wakacje. Dzieci korzystają z 
zimowych, „szaleństw." A przy 
znać trzeba, że w saneczki, ły 
żwy i narty. Dom Har-

PROGRAM I
na dzień 27 bm. (wtorek) 

Uwaga: podajemy tylko cie
kawsze audycje.

Program dnia: 6.51, 13.23.
Wiadomości: 5.03, 6.00, 7.03,

8.00, 8.39, 12.01, 16.00 , 20.00, 23.00:
3.11 Walce 1 polki J. Straussa. 

3.30 Poranne rozmaitości rolni
cze. 7.40 Kalendarz radiowy. 8.C6 
Koncert ork. Mantovanlego. 8.36 
Ballady Stanisława Moniuszki. 
9.00 Błękitna sztafeta. 9.40 Audy
cja dla przedszkoli. 10.35 „Nad 
Bosforem" — opow. B. Rewkle- 
wlcz-SadowskleJ. 12.10 Przegląd 
prasy. 13.10 „Awantura o Ba
się" — audycja dla dzieci. 15.33 
„W stroju dworzanina1' — ode. 
pow. dla dzieci. 16.05 „Powsta
nie dekabrystów". 17.00 Z życia 
Związku Radzieckiego. 17.30 Kon 
cert ork. mandolinistów. 18.20 
Audycja literacka. 18.50 Odpo
wiadamy słuchaczom w spra
wach międzynarodowych. 20.35 
Retransmisja koncertu z Pragi 
Czeskiej.

cerza zaopatrzony jest do
brze.

Druh Koczorowski pełniący 
tu iunkcję instruktora sekcji 
modelarstwa lotniczego i 
szkutniczego chętnie zaznaja
mia nas z programem nowo
rocznych imprez. Okazuje sie, 
że dekoracja, która oglądamy, 
to zaledwie cześć dokona
nych już przygotowań. Cześć, 
gdyż za parę dni Dom Harce 
rza zamieni sie w zimowy pa 
łac Dziadka Mroza. Zawita on 
tu w dniach 5, 6 j 7 stycznia, 
ponieważ w tych dniach roz
pocznie sie choinka noworocz 
na. Wezmą w niej udział 
nie tylko dzieci należące do 
zespołów Domu Harcerza, ale 
także zaproszeni harcerze z 
Koszalina i okolicznych wsi 
naszego powiatu. Ogółem po
nad 700 dzieci będzie sie ba
wiło podczas noworocznej 
choinki.

A niespodzianek i atrakcji 
będzie niemało. Każda z sal 
budynku bedzie przeznaczona 
do innego rodzaju zabawy. A 
więc będzie sala bajek, gdzie 
bajarz opowip dzieciom naj
piękniejsze legendy i baśnie, 
sala tańca itp. Duża niewatpli 
wie atrakcją, szczególnie dla 
chłopców, będzie strzelnica w 
której młodzi strzelcy poplszą 
się swymi umiejętnościami.

W gabinecie harcerskim o- 
twarta zostanie w czasie trwa i

Dziś będzie zachmurze
nie duże i możliwe są nie
wielkie opady. Tempera
tura w ciągu dnia od plus 
3—6 śtopni. Wiatry połu
dniowo-zachodnie 3—7 m 
na sekundę.

Uwaga: prognozę pogo
dy podajemy na podstawie 
komunikatu Okręgowego 
Biura Pogody w Szczeci
nie.

SŁUPSKIE ZAKŁADY GASTRONOMICZNE 
zapraszają na wielką

»NOC SYLWESTROWĄ«
w restauracji

>»Mciro«, »Centra!na« 
i kawiarni "Popularna*,

na którą złożą się
Występy „ESTRADY" oraz liczne niespodzianki.

Wstęp za kartami konsumpcyjnymi, które można nabyć 
u kierowników lokali. K-499-1

POWIATOWA 
WIELOBRANŻOWA SPÓŁDZIELNIA PRACY 

USŁUG RZEMIEŚLNICZYCH W KOSZALINIE 
uruchomiła z dniem 17 grudnia 1955 roku 

WZORCOWY ZAKŁAD FOTOGRAFICZNY 
w Koszalinie, przy ul. Walki Młodych Nr la. 

Zakład wykonuje wszelkie prace wchodzące w zakres 
fotografiki, jak: 
PORTRETY 

PRZEZROCZA 
REPRODUKCJE 

POWIĘKSZENIA 
AMATORSKIE 

oraz prace na zlecenia instytucji 1 osób prywatnych 
na miejscu i w terenie.

Zakład czynny w dni powszednie w godz. od 9.00 do 13.00 
1 od 15.00 do 18.00, w dni świąteczne od 10.00 do 18.00 

bez przerwy.
K—502-0

Unieważnienie
Unieważnia się zgubioną pieczęć o treści:

Rejon Eksploatacji Dróg Publicznych w Miastku
Baza w Bytowie

K-504-1

nia choinki noworocznej wy
stawa prac technicznych 
wszystkich sekcji Domu Har 
cerza. M. in. sekcia motoro
wa wystawi sanki własnej 
konstrukcji wyprodukowane 
ze starych mebli.

Niemało jeszcze pracy cze
ka młodych techników i człon 
ków zespołów artystycznych, 
przygotowujących choinkę no 
woroczną. Ale koszalińscy 
harcerze sa pełni zapału do 
pracy. Chca. żeby Ich choin
ka była ładna i podobała sie 
wszystkim dzieciom, które 
wezmą w niej udział.

Ge-ta

Wypadki pożarów Jakie czę
sto powstaje w zakładach pra 
cy i we wsiach naszego woje
wództwa wskazuję, źe stan za
bezpieczenie mienia społeczne 
go budzi poważne zastrzeże
nia. Groźny pożar jaki kilka 
dni temu powstał w Wytwórni 
Pasty Przemysłu Terenowego w 
Koszalinie świadczy, że sprawa 
ta urosła u nas do problemu. 
Nie uprzedzając wyników toczą 
cego się śledztwa można już 
dziś powiedzieć o powodach 
wybuchu pożaru. Jedną z przy
czyn powstania pożaru był 
m. in. fakt, że kierownictwa 
wytwórni nie wykonywało zorzą 
dzeń dotyczących ochrony prze 
ciwpożamwej. I tak np. przej
ścia w hali produkcyjnej były

0 dorobku i planach na przyszłość 
budownictwa sportowego 
(Wywiad z inspektorem inwestycyjnym WKKF)

Tuż przed końcem bieżącego 
roku, warto podsumować nasze 
osiągnięcia i braki w budowni
ctwie sportowym. Wiadomo 
przecież, że od szeregu miesię
cy WKKF w Koszalinie znacznie 
usprawnił swoją pracę w zakre 
sie budownictwa sportowego, 
że chociaż tempo budowy lub 
remontów, jest nadal niedosta’ 
teczne, to jednak budujemy i 
remontujemy znacznie więcej 
niż w latach ubiegłych. Aby 
podsumować wyniki budowni
ctwa sportowego i zapoznać 
naszych czytelników z planami 
na najbliższą przyszłość, prze
prowadziliśmy wywiad ze star
szym inspektorem inwestycyj
nym WKKF tow. Witoldem Sze- 
lestowskim.

— Jakimi funduszami dyspo
nowaliście w tym roku I w ja
kim stopniu zostały one wyko
rzystane? — rzucamy pierwsze 
pytanie.

Chrońmy mienie społeczne 
przed pożarami

— Z przyznanego limitu 455 
tys. złotych na inwestycje, wy
korzystaliśmy całą sumę. Po raz 
pierwszy zaszła potrzeba zwię
kszenia funduszy na budowni
ctwo sportowe. Zwróciliśmy się 
o pomoc do Prezydium Woj. 
RN. Wydział Finansowy Woj. 
RN w Koszalinie przyznał nam 
dodatkowo 65 tys. ztotych. Wy
korzystaliśmy je no budowę 
4 boisk — dla LZS w Dygowie, 
Włynkowie, Karlinie i w Miel
nie. Dwie pierwsze budowy zo
stały zakończone całkowicie. 
Natomiast stadion w Karlinie 
zostanie dokończony w lutym 
przyszłego roku. Stadion w Miel 
nie awansował z typowego bo
iska LZS na stadion dzielnico
wy. Zaszła więc konieczność 
zmiany kosztorysów. Stadion w 
Mielnie będzie posiadał boiska 
do siatkówki, koszykówki, piłki 
nożnej, kort tenisowy, tor prze
szkód, bieżnię, skocznie i rzut
nie. Wszystkie urządzenia zo
staną rozmieszczone na dwóch 
placach. Częściowo budowa zo 
stanie zakończona w lipcu. Cał 
kowite zakończenie budowy 
przewidujemy na jesień 1956 
roku.

— No, to już jesteśmy w sfe
rze planów. Powiedzcie nam 
jeszcze jak wygląda odbudowa 
stadionu koszalińskiego?

— No, eóż, ciągnie się ona 
już od trzech lat, a szybkiego 
końca nie widać. To zaś c.o zro 
biorto w większości jest nie do 
przyjęcia. Roboty sq wykonane 
bardzo nieudolnie, wręcz źle. 
Teraz BPP w Koszalinie nie 
chce kontynuować odbudowy, 
a nie wiadomo, czy uzyskamy 
fundusze w przyszłym roku. 
Ostatnio w GKKF obiecano ml, 
że sprawą stadionu Sporty zaj- 
mie się osobiście dyrektor dep. 
budownictwa sportowego GKKF. 
Może jego interwencja pomo
że.

— Jak wykorzystano fundusze 
na kapitalne remonty?

- Przede wszystkim solidnie, 
przed terminem, został wyre
montowany stadion słupskiego 
Kolejarza. Tamtejsze koło wyko 
nało robotę na bardzo dobrze, 
za co należy mu się specjalne 
uznanie.

W Białogardzie, po wielu pe 
rypetiach, ruszyła wreszcie bu
dowa basenu pływackiego. Od 
budowano obszerne szatnie, 
basen pomocniczy czyli tzw. od 
mulacz, założono nowe przewo 
dy kanalizacyjne. Częściowo od 
budowano sam basen główny. 
Ponieważ jednak przeznaczone 
na remont pieniądze nie wystar 
czyły, trzeba będzie przezna
czyć pewną sumę na ten cel w 
ęrzyszNm roku.

— O jakie budowy wzbogaci 
się sport koszaliński w przyszłym 
roku?

— Z inwestycji na pierwszym 
miejscu stawiamy budowę sta
dionu w Grąpicach. Miejscowy 
aktyw sportowy zrobił już wiele 
własnymi siłami r trzeba bę
dzie im pomóc i wyposażyć od
powiednio cały obiekt.

zastawione półfabrykatami I wy 
robami gotowymi, przechowyi 
wano płyny łatwopalne bez za-i 
bezpieczenio, sprzęt przeciwpoi 
żarowy zastawiony był skrzyniai 
mi itp. Niedociągnięcia te moi 
gły powstać jedynie w wyniku 
braku nadzoru kierownika zai 
kładu i pracowników odpowiei 
dzialnych zo tok produkcji.

Nie mogą być tolerowane wy 
padki nieprzestrzegania obo-* 
wiązujących przepisów. Naraża 
to bowiem na szwank życie oby 
wateli, a skarb państwa na 
straty. Wydoje się, że dla lii 
kwidacji tej sytuacji nie wystara 
czą najsurowsze zarządzenia 
doraźne. Potrzebna jest tutaj 
przemyślana i planowa praca 
ze strony nas wszystkich.

W pełnym toku są przygotoi 
wania do budowy hali sporto
wej i basenu pływackiego.

Hala będzie miała charakter 
sportowo-widowiskowy. Jest ona 
obliczona na 1 400 stałych 
miejsc siedzących oraz około 
430 miejsc dosłownych.

— Kiedy rozpocznie się budo
wa? Swego czasu mówiło się o 
przyspieszeniu prac.

— Budowa została przyspiesza 
na — w stosunku do pierwo
tnych założeń — o cały rok. 
Przygotowania chcemy zakoń
czyć do czerwca przyszłego roi 
ku.

W 1956 r. główny nacisk kła 
dziemy na remonty kapitalne. 
Zamierzamy odbudować całko
wicie stadiony w Darłowie, Poł 
czynie Zdroju, Świdwinie, Slai 
wnie i w Szczecinku. W Sła
wnie powstanie ponadto strzel
nica małokalibrowa, podobna 
do tej, jaką zrobili słupscy ko
lejarze.

Swego czasu pisaliście o po
trzebie naprawy przystani w 
Szczecinku. Uwzględniliśmy to 
w naszych planach. Szczecinek 

, już w przyszłym sezonie letnim 
otrzyma wyremontowaną przy
stań, z której korzystała kiedyś 
tamtejsza Gwardia. Gospoda
rzem tego obiektu zostało ko
ło ZS Kolejarz. Kolejarze zobo
wiązali się wykonać wiele prac 
na własny koszt - systemem 
gospodarczym. My im pomoże
my i mam nadzieję, że plan 
zostanie wykonany w całości.

— Jeszcze jedno. Możecie na 
pisać, że w 1958 roku przystą
pimy do budowy drugiego stan 
dionu sportowego w Koszali
nie. Będzie to bodaj największy 
obiekt w województwie. Ma po
mieścić około 25 tys. widzów.

Rozmowę przeorowadził
I. f.

Przed meczem 
z Węgrami
Sekcja boksu GKKF wytypo

wała ok. 50 zawodników, którzy 
będą objęci przygotowaniami 
przed projektowanymi meczami 
z Węgrami. Zostaną one roze
grane na trzech frontach vr 
dniu 29 stycznia. Program tych 
spotkań przewiduje: w Warsza
wie mecz Polska A — Węgry A, 
w Rzeszowie mecz juniorów 
oraz w Budapeszcie Polska B — 
Węgry B.

Oto kandydaci na powyższe 
mecze: musza: Kukler, Lltke, 
Sztupeckl, Romanlszyn, Wala; 
kogucia: Stefaniuk, Kaspercz.ik, 
Adamski. Kunc; piórkowa: So- 
czewlński, Boczarskl, Brychlik. 
Smolarek; lekka: Nledżwlodz- 
kl. Walczak. Kaczmarek, Obala; 
lekkopólśrednia: Drogosz. Piń
ski, Zieliński, Lukomskl II; pół- 
średnla: Walasek, Ponanta, Ja- 
worowlcz, Łukomski I; lekko- 
średnia: Pietrzykowski. Żmijew
ski, Czajęcki, Hartyniuk: śred
nia: Piórkowski, WIndak,
Dampc I, Poleks; półciężka: 
Grzelak, Korolewicz, Wojcie
chowski, Olczyk; ciężka: Kumo, 
rek, Gościańskl, Mańka, Bra- 
nlckl.

Nie Jest wykluczone, że przy
gotowaniami objęci będą jeszcze 
inni zawodnicy.

WAŻNIEJSZE TELEFONY
I ADRESY

Komendą Miasta Mt> teł. 35-37.
Pogotowie milicyjne — teł. 07.
Szpital Miejski, ul. Falata 3/3. 

tel. 22-13, ul. Curle-Skłodowskiej 
— tel. 26-00.

Pogotowie Ratunkowe teł. 09.
Straż Pożarna — tel. centrali 

523, teł. alarmowy — 08.
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Wasze osiągnięcia — 
są naszymi osiągnięciami 

Przemówienie tow. /. NOWAKA. na 
II Zjeździć Kumuńskiej Partii Robotniczej

BUKARESZT. Dnia 26 bm. powita! II Zjazd Rumuń
skiej Partii Robotniczej przedstawiciel PZPR, wicepre
mier Zenon Nowak.

Otwarcie IV sesji 
Rady Najwyższej ZSRR 

Delegacja Sejmu PRL obecna na sali obrad
r- Referat o wymianie de-
-s legacji między Radą

Najwyższą ZSRR a parla
mentami innych państw.

4 Sprawozdanie z podró
ży radzieckiej delegacji 

rządowej do Indii, Burmy 
i Afganistanu.

Minister finansów ZSRR 
A. G. Zwieriew wygłosił re
ferat o budżecie państwo
wym ZSRR na rok 1956 i o 
wykonaniu budżetu pań
stwowego ZSRR w 1954 r.

W toku porannych obrad 
wygłosili przemówienia, ser
decznie witani przez obec
nych, przewodniczący dele
gacji parlamentarnej PRL 
marszałek Sejmu Jan Dem
bowski i przewodniczący 
irańskiej delegacji pariamen 
tarnej Mohammed Saied. 
Przekazali oni w imieniu 
parlamentów swych krajów 
pozdrowienia deputowanych 
do Rady Najwyższej ZSRR 
i narodowi radzieckiemu, 
mówili o znaczeniu zacieś
niania i umacniania kontak 
tów między parlamentami 
różnych państw dla złago
dzenia napięcia międzyna
rodowego i rozwoju przyjaź 
ni między narodami.

Przekazanie 
samolotu „IŁ-14” 

daru 
delegacji radzieckiej 

dla J. Nehru 
MOSKWA. Agenda TASS do

nosi z Delhi, że dnia 24 bm. od
była się na lotnisku Pałam w 
pobliżu Delhi uroczystość prze
kazania samolotu radzieckiego 
„11-14“. podarowanego premie
rowi Indii Nehru w imienia 
rządu ZSRR przez przewodni
czącego Rady Ministrów ZSRR 
N. A. Bułganina i członka Pre
zydium Rady Najwyższej ZSRR 
N. S. Chruszczowi przed ich 
wyjazdem z Indii.

Na uroczystości obecni byli 
premier Jawaharlal Nehru. mi
nister obrony K. Katdżu. szefo
wie sztabu i wyżsi urzędnicy 
ministerstwa obrony. Ze strony 
radzieckiej obecni byli urzędni
cy ambasady ZSRR w Indiach z 
ambasadorem nadzwyczajnym i 
pełnomocnym ZSRR w Indiach 
M. Mienszikowem m czele oraz 
pracownicy aparatu attacne 
wojskowego ZSRR.

Podczas uroczystości przeka
zania samolotu ambasador M. 
Mlenszlkow wygłosi! krótkie 
przemówienie.

W odpowiedzi premier Nehru 
oświadczył, że naród hinduski 
zachowa długo w pamięci wizy
tę N. A. Bułganina i N. S. Chru- 
szczowa w Indiach, gdyż jest 
ona symbolem przyjaźni i współ 
pracy między dwoma wielkimi 
narodami. Nehru wyraził podzlę 
kowanie za dar prosząc o prze
kazanie podziękowania N. A. 
Bułganinowl i N. s. Chruszczo- 
wowl. Dar ten — powiedział 
Nehru — będzie stałym przy
pomnieniem przyjaźni i histo
rycznej wizyty przywódców ra
dzieckich w Indiach.

Dalszy rozwój ekonomiki i kultury
Zwiqzku Radzieckiego

Referat ministra finansów ZSRR A. G. Zwieriewa

Drodzy przyjaciele j towa
rzysze!

Pozwólcie mi w imieniu 
Polskiej Zjednoczonej Partii 
Robotniczej,'' jej Komitetu 
Centralnego, w imieniu pol
skiej klasy robotniczej i ca
łego narodu polskiego ser
decznie pozdrowić Wasz 
Zjazd i przekazać Wam, ca
łej Rumuńskiej Partii Robot 
nicz?i i bohaterskiemu naro 
dowi rumuńskiemu nasze go 
rące, braterskie pozdrowie
nia.

Rumuńska klasa robotni
cza, wierna swoim chlub
nym tradycjom, pod kierow
nictwem partii wypełniła z 
honorem stojące przed nią 
zadania, w walce o wyzwo
lenie Rumunii dokonała hi
storycznych przemian rewo
lucyjnych. Możecie być słu
sznie dumni z tych osiągnięć, 
które otwierają przed Ru
muńską Republiką Ludową 
porywające perspektywy nie 
bywałego rozkwitu gospodar 
ki i kultury, wszechstronne
go rozwoju Waszego kraju.

Chciałbym zapewnić Was. 
że nasza partia i cały naród 
polski z podziwem i radością 
śledzą Waszą pracę i walkę, 
źe szczerze nas cieszą ogrom 
ne osiągnięcia narodu ru
muńskiego w dziele pokojo
wego budownictwa, a szcze
gólnie w dziedzinie rozwoju 
przemysłu ciężkiego — pod
stawy budownictwa socjaliz
mu oraz socjalistycznej prze 
budowy wsi. Osiągnięcia te 
nie tylko otwierają drogę 
Waszemu narodowi do lep
szego, bogatszego i piękniej
szego życia, ale stanowią 
również poważny wkład do 
naszej wspólnej walki o 
zwycięstwo sprawy pokoju, 
demokracji i socjalizmu.

My — Wasi polscy przy
jaciele i towarzysze — wy
soko cenimy owoce Waszej 
pięknej pracy. Wasze osiąg
nięcia są naszymi osiągnię
ciami, gdyż są one - donio
słym czynnikiem we wzro
ście potęgi całego obozu po
koju i socjalizmu, którego 
siłą przewodnia jest nasz 
wielki przyjaciel i sojusznik 
— niezwyciężony Związek 
Radziecki.

Wysunięty przez Waszą 
partię szeroki program poli
tyczny — program walki o 
szybki rozwój gospodarczy 
kraju, o zapewnienie jego 
bezpieczeństwa, o niezłom
ną solidarność całego obozu 
pokoju, o podniesienie stopy 
życiowej mas pracujących 
— pozwolił skupić wokół 
partii wszystkie patriotycz
ne siły narodu rumuńskie
go.

Towarzysze!

Narody nasze żywotnie za 
Interesowane są w utrwalę 
niu pokoju na.całym świe
cie i dlatego w walce o od
prężenie międzynarodowe, 
w walce o pokój, której czo 
łowym bojownikiem jest 
Związek Radziecki, jeszcze 
bardziej zacieśniają się wię 
zy przyjaźni między naro
dem polskim i rumuńskim. 
Wyrazem przyjacielskich sto 
sunków łączących nasze kra 
je i nasze narody jest układ 
o przyjaźni, współpracy i 
pomocy wzajemnej, podpisa 
ny przed siedmiu laty w 
styczniu 1949 roku. Z roku 
na rok rozwijają się nasze 
gospodarcze i handlowe sto 
sunki — rozszerza się skala 
naszej wymiany naukowo- 
technicznej i współpracy 
kulturalnej.

Drodzy towarzysze!

Życząc w imieniu Polskiej 
Zjednoczonej Partii Robot
niczej i jej Komitetu Cen
tralnego pomyślnych obrad 
Waszemu zjazdowi, chciał
bym wyrazić przekonanie, 
że zjazd ten stanie się do
niosłym etapem na drodze 
do dalszego wzmocnienia sił 
i zwartości Waszej partii, 
że jego uchwały będą stano 
•wiły drogowskaz dla dal
szej, jeszcze bardziej sku-

Chiny Ludowe i NRD 
zacieśniać będą wzajemne stosunki 
we wszystkich dziedzinach•' I

PEKIN. Dnia 25 bm. podpi
sany został w Pekinie układ 
o przyjaźni i współpracy mie
dzy Niemiecką Republiką De
mokratyczną a Chińską Repu
bliką Ludowa.

Układ stwierdza, te oba 
państwa będą uczestniczyły 
w duchu szczere i współpracy 
we wszystkich akcjach mię
dzynarodowych, mających na 
celu zapewnienie pokoju na ca 
łym świecie oraz bezpieczeń
stwo narodów, zgodnie z za 
sadami i Kartą NZ.

Obie układające sie strony 
— głosi dalej układ — będą 
konsultowały sie w duchu 
braterskiej solidarności we 
wszystkich ważnych zagadnie 
niach międzynarodowych do
tyczących obu państw. Szcze
gólną uwagę będą one zwra
cały przy tym na konieczność 
zapewnienia nienaruszal
ności swoich terytoriów i bez 
pieczeństwa swych państw, 
jak również na sprawę umo
cnienia pokoju na całym 
świecie.

Obie układające sie stro
ny zobowiązują się zgodnie 
z interesami swoich państw 
do umacniania i zacieśniania 
stosunków przyjaznych we 
wszystkich dziedzinach na za
sadzie wzajemnego poszano
wania suwerenności, nieince- 
renefi w sprawy wewnętrzne, 
równouprawnienia, i wzajem
nych korzyści.

Układające sie strony po
stanowiły w interesie pokojo

wego budownictwa obu 
państw udzielać sobie wzajem 
nie pomocy ekonomicznej jak 
również rozwijać dalsza 
współprace ekonomiczna, na
ukowo-techniczna i kultural
na.

Układ bedzie ważny do 
czasu przywrócenia jedności 
Niemiec jako państwa poko
jowego i demokratycznego 
lub też tak długo, dopóki o- 
bie układające sie strony 
nie doida do porozumienia 
w sprawie zmiany lub anulo
wania tego układu.

MOSKWA. Referat ministra 
finansów ZSRR A. G. Zwierie
wa o budżecie państwowym 
ZSRR na rek 1956 i o wykona
niu budżetu państwowego w 
1954 roku zawiera dobitne przy 
Wady świadczące o dalszym roz 
woju ekonomiki i kultury Kraju 
Rad.

W 1955 roku produkcja prze
mysłowa ZSRR według tymcza
sowych danych wzrosła o 12 
proc, w porównaniu z rokiem 
1954 i znacznie przekroczyła po 
ziom przewidziany w piątym pla 
nie pięcioletnim. Osiągnięto^ 
sukcesy w dziedzinie postępu 
technicznego i rozpoczęto pro
dukcję wielo nowych maszyn. 
W różnych okręgach kraju pow 
stały nowe przedsiębiorstwa 
przemysłowe, zbudowano i bu
duje się potężne elektrownie.

Prócz czynnej juf elektrowni 
atomowej o mocy 5 tys. kW pro 
wadzi się prace nad zbudowa
niem elektrowni atomowych o 
mocy 50 i 100 tys. kW.

Wzrosła produkcja artyku
łów powszechnego użytku, po
dniosła się wydajność pracy 
i nastgpiło obniżenie kosztów 
własnych produkcji.

Referent wskazał również na 
dalszy rozwój rolnictwa. W cię 
gu ostatnich dwóch lat obszar 
zasiewów w ZSRR zwiększył się 
o 28 milionów ha głównie dzię 
ki zagospodarowaniu odłogów 
i ugorów.

Podniosła sie znacznie stopa 
żrciowa mas pracujących. W 
1955 roku wydatkowano na pa 

trzeby socjalno-kulturalne, ochro 
nę zdrowia, oświatę Itd. 147 
miliardów rubli, tj. przeszło 3,5 
raza więcej niż w 1940 roku. 
V/ miastach i osiedlach robotni 
ezych zbudowano domy miesz

kalne o łącznej powierzchni po 
nad 35 milionów metrów kwa
dratowych. Ponadto wzniesiono 
na wsi 500 tys. nowych domów 
dla kołchoźników i inteligencji 
wiejskiej.

Rok 1956 będzie okresem dal 
szego rozwoju ekonomiki i kul
tury ZSRR. Jak podał deputo
wany A. G. Zwieriew, budżet 
państwowy no rok 1956 przewi
duje sumę dochodów pięćset 
dziewięćdziesiąt jeden miliar
dów dziewięćset milionów ru
bli, zaś wydatków pięćset sześć 
dziesiat osiem miliardów osiem 
set milionów rubli.

Inwestycje w 1956 roku będą 
w przybliżeniu o 15 proc, wyż
sze niż w 1955 roku. Zostaną 
cne przeznaczone na przemysł 
ciężki, rolnictwo, transport, prze 
mysf lekki i budownictwo miesz 
kaniowe. Inwestycje w dziedzi
nie budownictwa mieszkaniowe 
go wzrosną o około 14 proc, w 
porównaniu z rokiem 1955, o 
ilość metrów kwadratowych od
danych do użytku - o 17 proc.

Będzie się wydatkować wię
cej na rozwój nauki, kultury, 
oświaty, ochrony zdrowia i na 
ubezpieczenia społeczne. Wy
datki na te cele przekroczą 161 
miliardów rubli i będą o 14,5 
miliarda rubli większe niż w 
1955 roku.

Wydatki no oświatę wyniosą 
siedemdziesiąt dwa miliard/ 
sześćset milibnów rubli, czyli 
wzrosną o przeszło cztery mi
liardy rubli w porównaniu z ro
kiem 1955. Zwiększenie wydat
ków w tej dziedzinie zaplano
wano w związku z dalszym roz
szerzeniem sieci szkół i wzro
stem liczby uczniów.

Znaczne fundusze przezna
czone zostaną w 1956 roku na 
szkolenie kadr, zwłaszcza na 
szkolenie wykwalifikowanych ro 
botników dla przemysłu i rol
nictwa. Tak np. w szkołach re
zerw pracy ma być w-1956 ro 
ku przeszkolonych około 650 
tys. robotników wykwalifikowa
nych, a w szkołach technicz
nych — prawie 100 tys.

W 1956 roku ulegną zmniej
szeniu wydatki na obronę. Wy
niosą one 102 miliardy 500 mi
lionów rubli wobec 112 miliar
dów 100 milionów rubli w 1955 
roku.

Zmniejszenie wydatków na 
cele wojskowe oznacza, że Zwlą 
zek Radziecki nie w słowach, 
lecz czynem troszczy się o osła 
bienie napięcia międzynarodo-.

• MOSKWA
Agencja TASS donosi z. Bo

gorii (Jawa), źe centralna ko
misja wyborcza opublikowała 
dane dotyczące składu nowego 
parlamentu Indonezyjskiego, 
partia narodowa Indonezji jest 
reprezentowana w nowym par 
lamencie przez fis deputowa
nych. partia Masjumi — przez 
59 deputowanych, partia Nah- 
datul U la ma ma 54 deputowa
nych, partia komunistyczna — 
49 deputowanych, indonezyjski 
blok muzułmański — 19 depu
towanych.

9 PEKIN
33 spokojnych mieszkańców 

prowincji Fukien zostało zabi
tych lub ranionych ostatnio 
wskutek ostrzeliwania przez 
artylerię wojsk czangkaisze- 
kowskich wybrzeży prowincji 
Fukien oraz bombardowania 
wysp przybrzeżnych przez sa
moloty czangkaiszekowskie.

Jak podaje Agencja Nowych 
Chin, artyleria przeciwlotnicza 
Armii Ludowo-Wyzwoleńczej 
zestrzeliła dwa samoloty czang 
kaiszekowskie produkcji ame
rykańskiej „F-84“.

O RIO DE JANEIRO
Kolo stacji Gararema na 

linii kolejowej łączącej Rio do 
Janeiro z Sao Paulo wydarzyła 
się katastrofa, w której zgi
nęło is osób, a około 190 od
niosło rany.

• BELGRAD
Jałt donosi agencja Tanjug. 

rzeka Wielka Morawa wskutek 
trwających od kilku dni ulew
nych deszczów wystąpiła X 
brzegów i zatopiła kilka wsi 
w pobliżu miasta Pożarowac. 
Komunikacja między Belgra
dem a Poźarowacem została 
przerwana.

• NOWY JORK
Z Buenos Aires donoszą, źe 

rząd argentyński zakomuniko
wał, iź w stanie Cordoba zo
stało aresztowanych *9 osób X 
powodu „zakłócenia porządku 
publicznego i spokoju'*.

W całej Argentynie ostatnio 
aresztowano setki osób, ponie
waż przygotowywały one no
wy spisek przeciwko obecne
mu rządowi.

• LONDYN
Agencja Reutera donosi x 

Nlcesii, źe 135 cypryjskich dźla 
łączy komunistycznych prze
słało brytyjskiemu gubernato
rowi Cypru, marszałkowi Har- 
dingowi, list, w którym ko
munikują, iź na znak protestu 
przeciwko ich uwięzieniu prze 
prowadzą strajk głodowy w 
okresie świąt Bożego Narodze
nia. Również szereg Innych 
patriotów cypryjskich prokla
mowało strajk głodowy.

Dlaczego aresztowano 
dr Johna

BERLIN. W depeszy z Karl
sruhe agencja ADN podaje 
następujące dalsze szczegóły 
sprawy dr Johna, byłego sze
fa bońskiego urzędu ochrony 
konstytucji.

Władze Niemieckiej Repu
bliki Federalne i — jak zako
munikował naczelny prokura
tor Wiechmann — aresztowa 
ły dr Johna po 8-dniowvm 
przesłuchaniu. Jako główny 
motyw aresztowania wvmie 
niono obawę przed ucieczka 
dr Johna.

Z komunikatu naczelnego 
prokuratora wynika, że dr 
John wywieziony został do 
jakiejś nieznanej miejscowo
ści. Wiechmdnn odmówił po

informowania dziennikarzy o 
obecnym miejscu pobytu Joh 
na. Jednakże fakt, że wyko
nanie nakazu aresztowania 
powierzono sadowi karnemu 
w Wiesbaden, pozwala przy
puszczać, że John trzymany 
jest w areszcie w pobliżu głó 
wnego sztabu armii amerykan 
skiej, który rezyduje właśnie 
w Wiesbaden.

W związku z oświadcze
niem naczelnego prokuratora 
dzienikarze zagraniczni o- 
świadczyli, że dr John został 
aresztowany dlatego, że na
cisk, jaki wywarto nań pod
czas 8-dniowego przesłucha
nia. nie dał wyników pożąda 
nych z punktu widzenia 
władz zachodnio-niemieckich 
i amerykańskich.

tecznej wałki klasy robotni
czej i całego narodu rumuń
skiego o zbudowanie socja
lizmu w Waszym kraju, o 
piękną, bogatą i pokojową 
przyszłość Waszego narodu, 
jfyczę Wam tego z całego 
serca.

Niech żyje Rumuńska Par 
tia Robotnicza i jej Komitet 
Centralny!

Niech żyje 1 rozwija się 
serdeczna przyjaźń między 
narodem polskim i rumuń
skim!

Niech żyje Komunistycz
na Partia Związku Radziec
kiego — bohaterska awan
garda międzynarodowego ru 
chu robotniczego!

Przemówienie wicepremiera 
Z. Nowaka zebrani przyjęli dlii 
qo niemilknącymi oklaskami. 
Z sali pa<lalv okrzyki na 
cześć przyjaźni polsko-rumuń 
skiej.

MOSKWA. 26 grudnia rano w Wielkim Pałacu 
Kremlowskim otwarta została IV sesja Rady Naj
wyższej ZSRR czwartej kadencji.

Na wspólnym posiedzeniu 
Rady Związku i Rady Naro 
dowości obecni byli deputo 
wahi do Rady Najwyższej 
ZSRR, przybyli do Moskwy 
z całego kraju. Na sali znaj 
dowały się delegacje parla
mentarne Polskiej Rzeczy
pospolitej Ludowej i Iranu, 
goszczące w Związku Ra
dzieckim na zaproszenie Ra 
dy Najwyższej ZSRR. Przy 
byli również na otwarcie 
sesji liczni goście — przodu 
jący robotnicy przedsię
biorstw moskiewskich, dzia 
łącze kultury i nauki, przed 
stawiciele organizacji par
tyjnych i społecznych, sze
fowie przedstawicielstw dy
plomatycznych akredytowa
ni w Moskwie oraz dzienni
karze radzieccy i zagranicz
ni.

Serdecznie, długotrwały
mi oklaskami powitani zo- i 
stali w prezydium kierow
nicy partii komunistycznej 
i rządu radzieckiego — 
N. A. Bułganin, N. S. Chrusz 
czow, Ł. M. Kaganowicz, 
G. M. Malenkow, A. I. Mi- 
kojan, W. M. Mołotow, 
M. G. Pierwuchin, M. Z. | 
Saburow, M. A. Susłow, j 
K. J. Woroszyłow. P. K. Po- । 
nomarenko, N. M. Szwer- | 
nik, A. B. Aristow, N. I. 
Bielajew. P. N. Pospicłow.

Poniedziałkowe ranne po
siedzenie sesji rozpoczęło 
się pod przewodnictwem 
przewodniczącego Rady 
Związku Rady Najwyższej 
ZSRR A. P. Wolkowa. U- 
chwalono jednomyślnie na
stępujący porządek obrad:

1 Referat o budżecie pań
stwowym ZSRR na rok 

1956 i o wykonaniu budże
tu państwowego ZSRR w 
1954 roku.

Zatwierdzenie dekretów 
Prezydium Rady Naj

wyższej ZSRR.

Wielu twór
ców ludowych 
w Albanii zrz< 
szyło się, two
rząc spółdziel
nie pracy.

Na zdjęciu 
w jednej z« 
spółdzielni pre 
dukująeyeh wj 
roby przemy
słu Ittowego.

(Fot. CAP

wego, zapewnienie pokoju i bez 
pieczeństwa międzynarodowe* 
go.


